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Keski-Suomen Insinöörit 
Ry:n jäsenlehti

Ilmoitushinnat:
Saat tietää www-sivuiltamme,
kysäisemällä joltakin hallituksem-
me jäseneltä tai osoitteesta
tiedottaja@ksinsinoorit.fi

Lehden yhteystiedot: 
tiedottaja@ksinsinoorit.fi

Painopaikka: 
kspaino.fi, Äänekoski

Painos: 2 850 kpl

Toimitus:
Päätoimittaja: Johanna 
Kaasalainen
Taittaja: Aleksi Koski
Kansikuva: Tuomo Hartikainen
Toimittajat ja avustajat: 
Jukka Laikari, Tuomo Hartikainen

Insinööriliiton  
alueasiamies:
Olli Backman
Kalevankatu 4, 5. krs
40100 Jyväskylä
puh. 020 180 1845
olli.backman@ilry.fi

Insinööriliitto
(asiakaspalvelu)
asiakaspalvelu@ilry.fi,
Ratavartijankatu 2 A, 8 krs.
00520 Helsinki
puh. 020 180 1801

KOKO
(työttömyyskassa)
https://kokokassa.fi,
puh: 09 4763 7600
Palveluajat:
ma-to klo 10–15
pe klo 10–13

Muutos uusii normeja
Muutos on ainoa varma, sen olemme varmasti jokainen 
huomanneet tässä kuluneiden kolmen vuoden aikana. Epä-
varmuus kalvaa alalla kuin alalla ja monien yritysten selviä-
minen on kiinni valinnoista, joita nyt tehdään.

Sain kunnian kuunnella tässä taannoin vaatetusalan yrit-
täjää, joka on pyörittänyt samaa yritystä tehtaineen yli 20 
vuotta. Hän kertoi avoimesti yrityksen tarinan aina mark-
kinaraon löytymisestä ja yrityksen perustamisesta tämän 
päivän haasteisiin. 

Erityisesti mieleen jäi kohta, jossa yrittäjä kertoi logistiikan 
puolella tapahtuneesta muutoksesta. Kuluttajien ostokäyt-
täytyminen pakotti tehtaan ja tavarantoimittajat reagoimaan, 
jotta muutoksessa pysyttäisiin mukana. Ennen vaatekaupat 
ostivat puolivuosittain suuren määrän tuotteita kertatilauk-
sella. Tavara toimitettiin kauppaan ja jos tavara loppui, se 
myös loppui. 

Kuluttajakäytöksen muuttaminen ajoi kuitenkin tehtaat ja 
tavarantoimittajat kohti tarveperusteista tekemistä. Tämä 
tarkoitti logistiikan järjestämistä viikoittain ja tavarankulje-
tuksesta tuli tärkeä osa yrityksen mainetta. Myös tavaran 
tuottamista oli mietittävä uusiksi. Enää ei tähdätty x mää-
rään puolivuosittain, vaan kattamaan menekki pienemmissä 
erissä nopeammalla syklillä. 

Muutos aiheuttaa myös meissä ihmisissä kummallisia 
reaktioita ja opimme tahtomattammekin elämään arjessam-
me uuden normaalin mukaisesti. Tunnistan itsestäni tämän 
tavaran toimituksen murroksen aiheuttaman käytösmallin: 
ärsytys, kun kaupan hyllyllä toivomani tavara onkin loppu.

Konkreettisemmin muutoksen voimme kuitenkin tällä het-
kellä tuntea uudessa työnteon mallissa, jossa suurta osaa 
töistä voidaan toteuttaa etänä. Vuonna 2018 ystäväni vain 
nauroi, kun kerroin aikovani joskus tehdä vain etätöitä ja 
matkustaa Suomen ympäri. Ei kuulosta enää kovin mahdot-
tomalta haaveelta, vai mitä?

Muutos tuo usein mukanaan hyvää, mutta sitä kannattaa 
tarkastella kriittisesti varsinkin nykyisessä maailmantilan-
teessa.

Pääkirjoitus

Johanna Kaasalainen
päätoimittaja ja viestintävastaava
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Jyväskylän insinööriopiskelijat 
rikkoo ennätyksiä

Joulu on taas 
ja etkoissa löytyy!
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Jesse Keränen 
jäsenhankinta
045 633 8353

jesse.keranen@ksinsinoorit.fi

Eliel Taskinen
opiskelijaedustaja

kv@jio.fi

Juhani Paananen
taloudenhoitaja
040 302 1055

juhani.paananen@ksinsinoorit.fi

Juuso Ohra-aho 
jäsen

050 413 3206
juuso.ohra-aho@ksinsinoorit.fi

Johanna Kaasalainen
päätoimittaja / viestintä

044 976 2432
johanna.kaasalainen@ksinsinoorit.fi

Eija Viitanen
varajäsen

eija.viitanen@ksinsinoorit.fi

Carita Salo
jäsen

carita.salo@ksinsinoorit.fi

Tuomo Hartikainen
puheenjohtaja
040 507 6167

tuomo.hartikainen@ksinsinoorit.fi

Timo Härmälä
varapuheenjohtaja

040 513 5988
timo.harmala@ksinsinoorit.fi

Joni Launonen
sihteeri

040 302 6840
joni.launonen@ksinsinoorit.fi

Hallitus

Keski-Suomen Insinöörit ry:n 
hallitus 2022
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Liity yhdistyksen 
sähköpostilistalle!

Tykkää yhdistyksen 
Facebook-sivusta - ja seuraa meitä 

Instagramissa!

Keski-Suomen Insinööreillä on oma Facebook-sivu. Siellä ilmoitellaan 
tulevista tapahtumista ja voit vaikkapa antaa palautetta, kysyä tai 
toivoa jotain.

Ilmoittaudu
Keski-Suomen Insinöörien 

sähköpostilistalle

www.ksinsinoorit.fi

TAI
lähettämällä sähköposti 

osoitteeseen

sihteeri@ 
ksinsinoorit.fi

Sähköpostilistalle lähete-
tään kerran kuukaudessa 

uutiskirje, missä
kerrotaan ajankohtaisista 

tapahtumista.

Tule vaikuttamaan alueesi 
tapahtumiin ja viestintään!
Keski-Suomen Insinöörit ry on perustanut vuodelle 2022 
viestintä- ja virkistystoimikunnat, joiden tarkoituksena on 
parantaa viestintää ja edistää alueellisesti tapahtumien 
järjestämistä jäsenistölle. Toimikunnat ovat avoinna myös 
alueemme insinööriopiskelijoille.

Viestintätoimikunta vastaa siitä, kuinka hallituksen vies-
tintä tapahtuu pääasiassa lehdessä, verkkosivuilla ja 
somekanavissa. Sinulla on mahdollisuus päästä vaikut-
tamaan vaikkapa lehden artikkeleiden sisältöön tai verkko-
sivujen kehittämiseen. Virkistystoimikunta vastaa tapahtu-
mista ja jäsenten aktivoinnista alueella.

Tule yhdessä ideoimaan ja vaikuttamaan tulevan vuoden 
tekemiseen, ilmoittaudu mukaan täyttämällä tietosi: 
http://www.ksinsinoorit.fi/toimikunnat-2022

Toimikunnat kokoontuvat tarvittaessa ja voit osallistua 
molempiin tai vain toiseen toimikunnista. Liittyminen toi-
mikuntaan on auki toistaiseksi.

Lisätietoja tarvittaessa Johanna Kaasalainen / 
tiedottaja@ksinsinoorit.fi

Etsi Facebookista ”Keski-Suomen insinöörit ry” ja tykkää sivusta - pysyt ajan tasalla!

Keski-Suomen Insinööreillä on nyt myös oma Instagram tili, @ksinsinoorit. Imoitamme tulevista tapa-
tumista ja ajankohtaisista asioista myös Instagramissa. Voit antaa palautetta, kysyä ja toivoa myös 
Instagramin kautta. Ota seurantaan: @ksinsinoorit !





la-Natri, sekä Vuoden Insinöörityö 
-palkinnon nappasi Spinnovan 
kehittämä kuitu ja sen valmistus-
teknologia. Valtavat onnittelut 
voittajille myös KSI:n puolesta! 
Gaalan tallenteen löydät www.ilry.
fi/jasenyys/tapahtumat/insinoo-
ri-gaala/

Innovaatioita 
tarvitaan
Viimeisten kuukausien kuuma 
puheenaihe on ollut sähkön alati 
nouseva hinta ja sen seuraukset. 
Puhutaan sähkökriisistä, se tulee 
vääjäämättä vaikuttamaan jo-
kaiseen kotitalouteen ja yritykseen 
Suomessa ja Euroopassa. 

Sähkön kysyntää kuitenkin riittää, 
ja nyt kun itänaapuristakaan ei 
sähköä tai maakaasuakaan tule, 
joudutaan turvautumaan kalliimpiin 
sähkön tuotannon muotoihin.

Euroopassa taas kaasuvoiman raa-
ka-ainekustannusten hinnat ovat 
nousseet, tästä syystä sähkön 
saanti yksilöllekin on niukempaa ja 
kalliimpaa.

Yksilönä voi tuntua, että sähkön 
säästämisellä ei paljoa voiteta. 
Kuitenkin yhdessä sillä on suurikin 

Puheenjohtajan palsta

Nopea vuosi

Terve! Ensimmäinen vuosi puheen-
johtajana on kiitänyt raketin lailla. 

Eikä Ihan kaikkea suunniteltua 
ennättänyt edes toteuttaa. Sekin 
lienee vain positiivinen ongelma, 
onpahan seuraavalle vuodelle ta-
voitteita ja jotain odotettavaa!

Siirtäkäämme ensin kuitenkin kat-
seemme vielä loppuvuoteen. In-
sinööriliiton syysedustajakokous, 
sekä oma syyskokouksemme on 
tulossa marraskuussa.

Kokoustamme tänä vuonna Kuok-
kalan kartanolla. Tervetuloa mu- 
kaan laittamaan äänenne käyttöön 
ja vaikuttamaan ensi vuoden bud-
jettiin sekä hallituksen kokoon-
panoon.

Loppuvuoden tapahtumista lisää 
lehden tapahtumat -osiossa.

Vuoden 
Insinöörit
9.9. Insinööriliitto järjesti ensim-
mäistä kertaa Insinööri -gaalan, 
jossa palkittiin vuoden insinööri, 
sekä vuoden insinöörityö.

Kisassa haettiin insinöörien ja 
muiden tekniikan alan asiantun-
tijoiden yhteiskunnallista vaikut-
tavuutta, työelämän merkittävää 
muutosta tai globaalia hyvinvointia 
edistävää yritystä, yhteisöä tai yksi-
tyishenkilöä.

Vuoden Insinööri -palkinnon saa-
jaksi valikoitui Euroopan parla-
mentin jäsen Miapetra Kumpu-

vaikutus. Kehotan jokaista tarkkai-
lemaan omaa sähkön kulutusta ja 
sitä, miten voitte omalta osaltanne 
keventää kulutusta vuositasolla.

Sähkökriisiä tarkastellessa tu-
lemme varmasti huomaamaan 
miten tärkeää insinöörien tekemä 
työ on. Ja haluankin erityisesti ko-
rostaa tarvetta uusille insinöörimäi-
sille innovaatioille, joilla saadaan 
yhteiskunnastamme entistä ener-
giatehokkaampi ja kestävämpi. 

Tuomo 
Hartikainen
puheenjohtaja
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“Kehotan jokaista 
tarkkailemaan omaa 
sähkönkulutusta”

Insinööri-gaalan tallenne:

www.ilry.fi/jasenyys/tapahtumat/
insinoori-gaala/



IL:n hallituskuulumisia

noastaan sähkön hinnan nousun ja 
inflaation laukatessa ostovoiman 
säilyttäminen tarkoittaisi jotain 
sitten vielä tuohon päälle? Kuulos-
taako uskottavalta ja realistiselta?

Insinööri voittaa 
aina?
Tilanteen hyvä puoli on, että kaiken-
laisilla energiansäästö- ja tuottorat-
kaisuilla on tällä hetkellä ennennä-
kemätön kysyntä.

Tämän pitäisi lisätä investointeja 
kyseisiin teknologioihin, mikä taas 
tarkoittaisi insinööreille hyviä työl-
listymismahdollisuuksia.

Toivotaan, että tästä haaveesta to-
teutuu edes osa ja investointeja teh-
täisiin myös Suomeen teollisessa 
mittakaavassa. Vielä hienompaa 
olisi saada tällaisia investointeja 
myös Keski-Suomeen.

Insinööri 
eduskuntaan?
Kevät tuo tullessaan mahdolli-
suuden vaikuttaa myös ainakin 
valtiorahoitteisiin investointihank-
keisiin.

Kohti tuntematonta ja sen yli!

Energian hinta, inflaatio, korkojen 
nousu, työmarkkinoiden murros, 
ostovoima, sähkölasku, sota, työeh-
tosopimusten yleissitovuus, ydin-
aseet, luonnonkatastrofit.

Viime aikoina olemme saaneet 
nauttia todella harvoin hyvistä uu-
tisista. Monella meistä on myös 
(ainakin tätä kirjoittaessani) työeh-
tosopimukset ja/tai niihin liittyvät 
palkankorotusneuvottelut vielä 
auki.

Liitolla on isossa kuvassa tavoit-
teena turvata jäsentensä osto-
voima ja mielellään kasvattaakin 
sitä. Millaisilla korotustasoilla nyky-
tilanteessa ostovoima pystyttäisiin 
säilyttämään?

Esimerkki 
ostovoimasta
Jos omakotitalosi sähkönkulutus 
on 20 000 kWh/vuosi ja määräai-
kainen sähkösopimuksesi 5 snt/
kWh päättyy ja haluat uuden mää-
räaikaisen sopimuksen ja paras 
tarjous on 45,93 snt/kWh (hinta 
3.10.2022, ja vain harvoja määrä-
aikaisia tarjouksia nopealla netti-
haulla).

Yksinkertaistetaan laskutoimitusta 
jakamalla kulutus tasan joka kuu-
kaudelle, jolloin 40,93 snt/kWh 
enemmän sähkölaskua tarkoittaa 
pelkästä sähköstä noin 682,17 
EUR/kk lisäkulua joka kuukaudelle.

Insinöörien mediaanipalkalla noin 
4 483 euroa kuukaudessa. Noin 
15 % palkankorotus kattaisi ai-

Meillä on syystä tai toisesta ollut jo 
pitkään tilanne, että eduskunnasta 
uupuu insinööriosaamista. 

Johtuuko se ennen kaikkea siitä, 
että insinöörit eivät lähde innolla 
tavoittelemaan tällaisia vaikutta-
mispaikkoja, vaikka meillä insinöö-
reillä voisi olla paljonkin annettavaa 
yhteiskunnan hyväksi?

Timo Härmälä 
Varapuheen- 
johtaja KSI, 
1. Varapuheen- 
johtaja IL ry“Noin 15 % palkan- 

korotus kattaisi 
ainoastaan sähkön 
hinnan nousun”
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Alueasiamies

Jospa se haitta siitä lähtisi?

Positiivisella sisään eli hienoa, ta-
pahtumat ovat alkaneet normali-
soitua.

Mitä se sitten, uudessa normaa-
lissa, tarkoittaakaan? Toivottavasti 
sitä, että ihmiset osallistuvat tilai-
suuksiin, hyvällä mielellä. Saapuvat 
aikanaan paikalle ja viihtyvät, pan-
demioita jännittämättä.

Insinööriliiton kevään koulutuk-
setkin näyttävät lupaavasti jalkau-
tuvan myös lähitilaisuuksiksi eikä 
zoomteamsmeeteiksi. Aivan mai-
niota. Toisaalta tuntuu sitä flunssaa 
(korona tai tunnistamaton hengitys-
tieinfektio) liikkuvan edelleen, vaka-
vampana tai ei niin vakavana.

Monesti on tullut itsekin mainittua, 
että on se vaan niin paljon pa-
rempaa nähdä ihmisiä, kuin webi-
naaripalleroja.  Palleroissa ei paljon 
ilmeitä näy (vaikka jokin reakti-
ot-ominaisuus olisikin käytössä) 
eikä esittäjä voi tietää ymmärsi-
vätkö kuulijat tai ovatko edes enää 
paikalla.

Kokoustilassa joku voisi pitää 
hieman epäkunnioittavana, jos il-
menisi katoilua, nukahtelua, net-
flixaamista tai vaikka auditorion 
imurointia tai pyykinpesua. Siis 
kesken esityksen/puheenvuoron ei 

ole suomalaisilla ollut tapana juuri 
puhua tai edes vaihtaa paikkaa, 
muusta puhumattakaan.

Korona, kausiflunssa, 
Venäjä, Trump...
Vastakkainasettelujen aika ei 
olekaan ihan vielä ohi, ei nyt eikä 
myöskään ihan lähiaikoina. Eri-
näisiä vastinpareja löytyy aina, 
kuinka epätodennäköisiltä ne sitten 
kuulostavatkaan.

Haitat on, noissa otsikossa maini-
tuissakin, laskettavissa miljardiluo-
kassa, joten ihan merkityksettömiä 
eivät ole, ei vaikka ymmärrettävästi 
toisiakin mielipiteitä on.

Nyt voisi itsekseenkin pohdiskella, 
mitä muita uhkakuvia meille on jo 
syötetty ja mitä on vielä tulossa, 
koska Työehtosopimusneuvot-
teluja edessäpäinkin. Taloudellisia 
uhkia ainakin, vaikka työllisyysti-
lanne on hyvä. Toisaalta kai palkan 
pitäisi riittää muuhunkin, kuin läm-
mitys- ja sähkölaskuihin?

Veikkaan että kyseessä on valeuu-
tinen, jos Teknologiateollisuuden 
työnantajien johtaja, Ruohoniemen 
Jarkko, sanoisi jossain mediassa, 
”nyt on oikea aika palkankorotuk-
sille”.

Inflaatio ja 
palkankorotukset
Olisi myös passeli pari, varsinkin 
jos inflaatio on pienempi ja korotus 
suurempi? Vielä parhaillaankin 

työehtosopimuksen palkankoro-
tuksista käytävä ”laitavääntö” on 
kesken. Aikataulua ei saatu niissä 
noudatettua vaan 2 viikon lisäajalla 
yritetään saada jotain neuvottelu-
teitse kasaan.

Kuntapuolen SOTE-sopimukses-
sahan luotiin 1,9 % minimitavoite 
korotukselle, tai Kuntatyönantajat 
ja valtakunnansovittelija eivät 
pidä sitä minään. Tuon ylittävä 
osuushan vaikuttaisi positiivisesti 
myös sotesopimuksen tehneisiin 
tehyläisiin ja superilaisiin. Suuresti 
voisi joku hämmästyä, jos kohtuul-
linen korotus tulisi neuvottelemalla, 
kun ei sitä saanut lakoilla eikä irti-
sanoutumisilla.

Jollei mitään tavoitella, ei mitään 
saadakaan. Toki pettymys on pie-
nempi, jos tavoitteen kertoo vasta 
kun toteuma on tiedossa?  Esi-
merkin kautta, jos aloitat erikoisope-
raation ja tulee vastahyökkäys, et 
ole hävinnyt sotaa vaan aloitat puo-
lustustaistelun?

Kylmemmän talven ja lämpi-
mämmän työelämän toivotuksin

“Mitä muita uh-
kakuvia meille on 
jo syötetty ja mitä 
on vielä tulossa”

Olli Backman
alueasiamies, 
Insinööriliitto, 
Häme ja 
Keski-Suomi



Artikkeli lainamuodoista

Uusia vaihtoehtoja pk-
yrityksen rahoitukselle

Terveelle ja voitolliselle yrityksellekin syntyy aika ajoin tarve käyttö-
pääoman rahoittamiselle. Tänä päivänä yrityksen rahoittamiselle on 
erilaisia vaihtoehtoja. Tässä niistä yleisimpiä.

Lähes jokainen yrittäjä joutuu 
miettimään aika ajoin yrityksensä 
rahoitusta. Joskus kyseessä on 
investoinnin, esimerkiksi uuden lai-
tehankinnan tai toimitilan hankinta, 
mutta useammin käyttöpääoman 
rahoittaminen.

Usein se johtuu esimerkiksi asiak-
kaille annetuista maksuajoista tai 
etupainotteisesti erääntyvistä vi-
ranomaismaksuista.

Esimerkiksi verot yrityksen voitosta 
saatetaan maksaa käytännössä 
usein jopa vuosi ennen voiton 
syntymistä - verottajan edellisen 
tilikauden tuloksen perusteella te-
kemän arvion mukaan.

Joskus kyseeseen saattaa tulla 
myös konerikko, tai muu haaveri, 
joka aiheuttaa yllättäviä, budjetoi-
mattomia kuluja, joita vakuutus ei 
korvaa.

Aikaisemmin yrityksen rahoitusta 
haettiin tavallisesti pankista. Pan-
kinjohtajaa mentiin tapamaan 
“hattu kourassa”.

Pankkilaina tai 
luotollinen tili
Perinteinen pankkilaina tai luotol-
linen tili eli niin sanottu shekkitilili-
miitti oli aikaisemmin yleisin tapa 

saada rahoitusta yrityksen rahoi-
tustarpeisiin ja investointeihin. 

Pankkirahoitus vaatii kuitenkin ta-
vallisesti yritykseltä reaalivakuuksia 
eli käytännössä asunto-osakkeita 
tai kiinteistökiinnityksiä.

Yritysluottojen lisäksi pankit tar-
joavat muun muassa leasing-ra-
hoitusta tai osamaksurahoitusta.
Niissä hankittava kohde, esimer-
kiksi auto tai työkone, toimii rahoi-
tuksen vakuutena.

Pankkirahoituksen haasteena on 
usein pidetty sen järjestelyn jäyk-
kyyttä. Myöntäminen erityisesti 
pk-yrityksille kestää usein pitkään, 
minkä vuoksi perinteinen pankki 
koetaan usein hitaaksi ja byrokraat-
tiseksi rahoituskumppaniksi.

Kaikilla yrityksillä tai yrittäjille ei ole 
myöskään käytettävissä vakuuksia 
tai he eivät halua sekoittaa henkilö-
kohtaista talouttaan yritykseen. 

Vakuudettomat 
luotot

Vakuudettomia yritysluottoja yrityk-
sille tarjoavat perinteisten pankkien 
lisäksi niin sanotut varjopankit ja 
pankkiiriliikkeet.

Myös vertaislainatarjoajat saat-
tavat olla vakuudettomia tai va-
kuudeksi saattaa riittää yksi tai 
useampi henkilötakaus sekä inves-
toinnin kohde.

Vertaislainat, eli niin sanottu peer-
to-peer lainat, ovat tapa lainata 
rahaa sijoittajilta yrityksille. Vertais-
lainatarjoajilla on alustoja, jossa 
rahan tarjoajat ja sitä tarvitsevat 
kohtaavat toisensa.

Henkilötakaus tarkoittaa kuitenkin 
henkilökohtaisen vastuun otta-
mista yrityksen sitoumuksista, 
joten se merkitsee käytännössä 
yrityksen liiketoiminnan riskin siir-
tämistä yrittäjän tai osakkaan hen-
kilökohtaiseen talouteen.

Laskurahoitus tai 
factoring
Jos yrityksen omistajat eivät halua 
sekoittaa yksityistalouttaan yri-
tyksen talouteen tai kantaa henki-
lökohtaisesti liiketoiminnan riskiä, 

“Pankkirahoituksen 
haasteena on 
usein pidetty 
sen järjestelyn 
jäykkyyttä.”
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yritys voi käyttää käyttöpääoman 
rahoittamisessa vakuutena omia 
myyntilaskujaan, jotka se siirtää ra-
hoitusyhtiölle.

Vaikka Suomessa laskurahoitus eli 
myyntisaatavarahoitus ja factoring 
mielletään usein synonyymeiksi, 
on niillä pieni ero. Laskurahoituk-
sella voi rahoittaa myös yksittäisiä 
laskuja, mutta factoringissa rahoi-
tusyhtiölle siirretään tavallisesti 
koko myyntilaskutus.  

“Laskurahoitus toimii niin, että yritys 
siirtää saamisensa rahoitusyhtiölle. 
Rahoitusyhtiö maksaa yritykselle 
heti esimerkiksi 80 % laskusta. 
Loppuosasta se vähentää oman 
palkkionsa ja tilittää erotuksen yri-
tykselle, kun ostaja on maksanut 
laskunsa. Laskut toimivat va-
kuutena, joten reaalivakuuksia tai 
takauksia ei tarvita”, kertoo laskura-
hoitusyhtiö Puro Financen toimitus-
johtaja Junno Roine.

Moderneissa laskurahoitusratkai-
suissa on yhdistetty myös auto-
maattinen perintä, luottovakuutus 
ja kirjanpidon automaatio.

Laskurahoitus sopii parhaiten 
vaihtelevaan, mutta toistuvaan ra-
hoitustarpeeseen tai tilanteeseen, 
jossa asiakkaille on syystä tai toi-
sesta annettava huomattavasti 
pidempiä maksuaikoja, kuin mitä 
yritys itse saa. 

Tilanne, jossa asiakkaat vaativat 
jopa 60—90 päivän maksuaikoja, on 
varmasti tuttu erityisesti suuryrityk-
sille myyville yrittäjille. Jos valtaosa 
kuluista muodostuu palkoista ja 
vuokrista, jotka on maksettava 
kuukausittain, yritys tarvitsee usein 
käyttöpääoman rahoitusta.

Osamaksu 
tai leasing
Investointeja yritys voi usein ra-
hoittaa myös osamaksulla tai lea-
singilla.

Osamaksukaupassa omistus siirtyy 
ostajalle kaupanteon yhteydessä.
Leasing on taas eräänlainen pit-

käaikainen vuokrasopimus, jossa 
vuokraaja voi lunastaa kohteen 
etukäteen sovitulla summalla lea-
sing-kauden lopussa.

Osamaksu- ja leasing-rahoituksia 
tarjoavat yleensä esimerkiksi ko-
neiden ja laitteiden myyjät, jotka ha-
luavat tarjota ostajalle rahoitusrat-
kaisun myyntinsä helpottamiseksi.

Julkista 
rahoitusta
Investointeihin ja yrityksen liike-
toiminnan kehittämiseen yritys voi 
hakea rahoitusta myös julkisen 
sektorin tarjoamista rahoituspalve-
luista. 

Aloittava yrittäjä voi hakea TE-toi-
mistosta starttirahaa ennen yri-
tyksen perustamista. Yrityksen 
kasvuun voi hakea rahoitusta ja in-
vestointitukea Business Finlandilta, 
joka tarjoaa erilaisia tukia pk-yri-
tysten innovaatioihin sekä edullista 
lainarahoitusta. 

Yrityksen kehittämiseen voi hakea 
rahoitusta myös ELY-keskukselta. 
Finnvera tukee puolestaan yri-
tyksen kansainvälistymistä.

Julkisen sektorin rahoitukseen 
liittyy kuitenkin usein erilaisia 
ehtoja. Niihin saattavat kuulua 
varsin tarkkaan määritelty käyttö-
tarkoitus, tarkka raportointi, oma-
rahoitusosuus sekä myös se, ettei 
yrityksen oma pääoma saa olla ne-
gatiivinen tai yrityksellä ei saa olla 
verovelkaa.

Teksti: Jukka Laikari
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Palotekninen insinööritoimisto 
Markku Kauriala Oy on Suomen 
vanhin palotekninen insinööritoi-
misto.

Vuonna 1990 perustetun toimiston 
pääkonttori on Turussa ja lisäksi 
sillä on aluetoimistot Espoossa ja 
Tampereella. Henkilökuntaa on yh-
teensä 27.

Kaurialan toimialana on palova-
hinkojen ehkäisyyn liittyvä kon-
sultointi- ja suunnittelupalvelu. Se 
tekee myös paloteknisten laitteis-
tojen hanke- ja detaljisuunnittelua.

Yrityksen referenssilistassa on 
Helsingin Olympiastadion, Tam-
peretalo,  Turun kaupunginteatteri, 

  Palotekninen insinööritoimisto 
Markku Kauriala Oy:n toimitus-
johtaja Marianna Kauriala.

Kokemus- 
asiantuntija
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Yhteenveto 
rahoitusvaihtoehdoista

PANKKILAINA TAI LUOTOLLINEN TILI

 - pitkä myöntämisprosessi 
 - vaatii vakuuksia 
 - sopii investointien ja käyttöpääoman rahoittamiseen 
 - lisätietoja esim.: nordea.fi, op.fi

VAKUUDETON YRITYSLUOTTO

 - pankkilainaa nopeampi myöntämisprosessi 
 - edellyttää usein yhtä tai useampaa henkilötakausta 
 - suurempi lainasumma, sopii parhaiten investointien 
   rahoittamiseen

VERTAISLAINA

 - pankkilainaa nopeampi myöntämisprosessi 
 - sopii parhaiten investoinnin rahoittamiseen 
 - edellyttää usein yhtä tai useampaa henkilötakausta

LASKURAHOITUS TAI FACTORING-RAHOITUS

 - yksittäisten laskujen tai koko myyntilaskutuksen 
   panttaaminen rahoitusyhtiölle 
 - sopii käyttöpääoman rahoittamiseen  
 - myyntilaskut toimivat vakuutena, ei muita vakuuksia 
 - lisätietoja esim.: Puro.finance tai Procountor.fi

OSAMAKSU TAI LEASING

 - mm. autokaupasta tuttu rahoitusyhtiön tarjoma tuote 
 - investoinnin rahoittamiseen 
 - ostokohde toimii vakuutena, ei muita vakuuksia

JULKINEN RAHOITUS

 - voi olla avustusta, lainaa tai takaus 
 - yrityksen investoinnin, kasvun tai kansainvälistymisen   
   rahoittamiseen 
 - saattaa edellyttää omarahoitusosuutta 
 - tarkka raportointi, määritelty käyttötarkoitus ja muita ehtoja  
   (mm oma pääoma) 
 - lisätietoja esim.: BusinessFinland.fi

TTK:n yli 20 000 neliön kampus, 
Hamburger Börs, Oodi ja 100 000 
neliön Kauppakeskus Lippulaiva ja 
Olkiluoto, Hämeen Linnan ja Turun 
Linnan kaltaisia historiallisia koh-
teita ja Joensuun Elli, aikoinaan 
Suomen korkein puukerrostalo.

Toimitusjohtaja Marianna Kau-
rialan mukaan yrityksen asiakkaat 
ovat tavallisimmin joko kohteen 
rakentajia tai rakennuksen omis-
tajia. Yleisin maksuaika ajalla on 45 
päivää, mutta käytännössä se on 
usein pidempikin.

“Lähdimme hakemaan ratkaisua 
käyttöpääoman rahoitukseen 
vuoden 2020 lopussa. Keskuste-
limme pankin kanssa, mutta sieltä 
ei löytynyt näin pienelle yritykselle 
tarpeeksi joustavaa vaihtoehtoa. 
Puro Finance löytyi yhteistyö-
kumppanin avulla ja yhteistyö alkoi 
vuoden 2021 alussa”, Marianna 
Kauriala kertoo.

Yhteistyötä käytännössä käyn-
nistäneen hallinto ja talousasian-
tuntija Päivi Nikkolan mukaan 
käyttöönotto sujui helposti lasku-
tusjärjestelmän kanssa. 

“Pankkitilin vaihtuminen aiheutti 
asiakkaiden kanssa jotain tarkis-
tuksia, mutta muuten aloitus oli vai-
vatonta ”, Nikkola kertoo. 

Teksti: Jukka Laikari

“Keskustelimme 
pankin kanssa, 
mutta sieltä ei 
löytynyt näin 
pienelle yritykselle 
tarpeeksi joustavaa 
vaihtoehtoa”
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Virkistystoimikunta

Viestintätoimikunta

Hei! Olen Jesse Keränen ja ilokseni 
ilmoitan Keski-Suomen Insinöörien 
perustaneen Virkistystoimikunnan 
loppukesästä tänä vuonna. Toimin 
itse toimikunnassa koollekutsujana 
ja puheenjohtajana.

Toimikunnan tarkoitus nimensä 
mukaisesti on kehittää jäsenistölle 
virkistystoimintaa niin sanotusti 
omana toimintonaan järjestön hal-
lituksen ulkopuolelta.

Olemmekin jo muutaman tapah-
tuman saaneet työn alle, näistä esi-
merkkinä pikkujoulujen etkot, josta 
tämän lehden tapahtumat julkai-
sussa lisää.

Virkistystoimikunta on edelleen 
jokseenkin lapsen kengissä ja tu-

lemme sitä kehittämään toimi-
kunnan omasta näkökulmasta, näin 
ollen toimikunta tuleekin olemaan 
jäsenistön näköinen ja pääosin jä-
senistön toimesta pyörivä oma or-
ganisaationsa.

Tarkoituksenamme on kokoontua 
noin kerran kuukaudessa ruokailun 

merkeissä tapaamaan ja ideoimaan 
uutta tekemistä.

Meitä on tällä hetkellä kuusi toimi-
kuntalaista ja toivoisinkin jäsenis-
töstä vielä lisää osallistujia, joilla 
mielenkiintoa tapahtumien järjestä-
miseen riittää!

Virkistystoimikunnasta lisää tietoa 
ja mahdollisia ilmoittautumisia 
otan mielelläni vastaan.

Mukavaa syyskautta

Jesse Keränen

jesse.keranen@ksinsinoorit.fi

“Meitä on tällä 
hetkellä kuusi 
toimikuntalaista 
ja toivoisinkin 
jäsenistöstä vielä 
lisää osallistujia”

Virkistystoimikunnalta kuultua

Vuoden alussa Keski-Suomen in-
sinöörien viestintätoimikunta aloitti 
toimintansa.

Toimikuntien avulla yhdistys pystyy 
kehittämään ja laajentamaan toi-
mintaansa. Johanna Kaasalaisen 
ohjauksella viestintätoimikunnan 
puheenjohtaja Meri Korri on luonut 
yhdistykselle Instagram -tilin. 

Sosiaalisen median vaikutus on vii-
meisen kymmenen vuoden aikana 
noussut huimasti. Eri alustoja tulee 
tiheämpään tahtiin ja käyttäjä-
määrät nousevat.

Nykyään tieto etsintään herkemmin 
yhdistyksen sosiaalisen median 
sivuilta eikä niinkään yhdistyksen 

verkkosivuilta. Sosiaalinen media 
on näin ehkä ajankohtaisempi ja 
sitä kautta pääsee lähemmäksi jä-
senistöä.

Alustoja on monelle eri käyttäjäryh-
mälle ja Instagramin kautta tavoit-
taakin paremmin esimerkiksi vasta-
valmistuneita sekä nuoria jäseniä. 

Keski-Suomen Insinöörien Ins-
tagram pyritään pitämään tarkasti 
harkittuna, yksinkertaisena ja am-
mattimaisena.

Instagramiin jaetaan samat asiat 
mitä myös Facebookiin, täten kaikki 
näkevät julkaisut. Sosiaalisesta 
mediastamme löydät ajankohtaiset 
tapahtumat ja jäsenedut sekä myös 
tietoa toiminnastamme. 

Meri Korri

Ilmoittaudu viestintätoimikuntaan 
mukaan:

h t t p : // w w w. k s i n s i n o o r i t . f i / 
toimikunnat-2022

“Instagram 
pyritään pitämään 
tarkasti harkittuna, 
yksinkertaisena ja 
ammattimaisena”

Viestintätoimikunnan katsaus
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Teerenpeli haastattelu

Teerenpeli-yhteistyö alkoi

Jäsenistön positiivisen palautteen ja loppuun myytyjen tapahtumien 
myötä Keski-Suomen Insinöörit aloittivat syyskuun alussa yhteistyön 
Jyväskylässä suositun Ravintola Teerenpelin kanssa. 

Puheenjohtaja Tuomo Hartikainen  
kävi tapaamassa ravintolapäällikkö 
Alex ”Allu” Tabellia ja keskustele-
massa yhteistyöstä. ”Kyllä se on 
huomattu, että laadukkaat tislaa-
motuotteet ja kotimaiset pienpa-
nimon antimet ovat toivottu valo 
myös insinöörien syksyyn”, toteaa 
Tuomo.

Kerro lyhyesti itsestäsi, kuinka 
päädyit Teerenpeli Jyväskylän ra-
vintolapäälliköksi?

Meikäläinen on siis Allu. Oon täl-
lainen ravintola-alan konkari ja 
moniosaaja. Olen alun perin ko-
toisin Pirkanmaalta, mutta kiertelin 
pitkään pitkin Suomea erilaisissa 
alani töissä.

Reilu viisi vuotta sitten tuli mahdol-
lisuus asettua hiukan paikalleen, 
kun Teerenpeli avattiin Jyväs-
kylään. Pääsin mukaan jo heti 
avauksesta lähtien ja nyt toimin siis 
ravintolapäällikkönä sekä whisky 
ambassadorina.

Miten Teerenpelillä menee? 

Teerenpelillä menee hyvin. Ollaan 
palattu hienosti ”arkeen” pan-
demian jälkeen. Ja kun asiat oli 
hyvin hoidettu jo ennen pandemiaa 
niin ei se meitä horjuttanut.

Jätti kyllä isoja arpia mutta niihin ei 
kaaduta. Vaikka maailma kohtaakin 
uutta kriisiä niin me pidämme ovea 
auki joka päivä.

Kuinka tutustuit Insinööreihin? 

Insinööreihin tutustuin JIO:laisten 
kautta kun ollaan alusta asti tehty 
vahvaa yhteistyötä opiskelijoiden 
kanssa ja varsinkin JIO:n kanssa 
ja siitä yhteistyöstä syntyi ajatus 
myös tapahtumista KSI:n kanssa

Miksi päätit lähteä yhteistyöhön 
Keski-Suomen Insinöörien kanssa?

Tämähän on oikeastaan luonnol-
linen jatkumo aiemman kanssa. 
Kun oltiin tehty tapahtumia ja kun 
sen yhdisti käsitykseeni, että ne 
olivat pidettyjä, sekä miten hyvin 
insinöörit ovat viihtyneet Teerenpe-
lissä, olihan ”after work”-yhteistyö 
ihan loogista.

Mistä mielestäsi johtuu, että insi-
nöörit viihtyvät niin hyvin Teeren-
pelissä? 

Kyllä mä uskon insinööreihin ve-
toavan ne meidän perusasiat eli 
hyvä palvelu, maistuvat tuotteet 
sekä kotimainen tuotanto.

Mitkä ovat mielestäsi olleet par-
haimmat Insinöörien tapahtumat, 
joita olet saanut pitää Teerenpe-
lissä?

Kaikki tapahtumat ovat olleet mu-
kavia, mutta jos joku pitää nostaa 
niin varmaan se etätasting johon 
rohkeasti lähti niin moni mukaan ja 
se oli meille iso juttu sinä poikkeus-
aikana kun ei saatu pitää ravintolaa 
auki.

Terveisesi lukijoille:

Toivottavasti nähdään Teeren-
pelissä mahdollisimman monen 
kanssa!

Tässä vielä edut vain KSI:n jäse-
nille!

Jäsenetuihin kuuluu: alennus vii-
kottain vaihtuvasta hanajuomasta, 
sekä viinilasi 12cl 4e.

Lisäksi kaikki Teerenpelin omat 
viskit -10 %.

Tarjoushinnat ovat voimassa ma-pe 
klo 16—20.

Edut ovat voimassa vain Jyväs-
kylän Teerenpelissä.

Teksti: Tuomo Hartikainen

“Hyvin insinöörit 
ovat viihtyneet 
Teerenpelissä, 
olihan ”after work”- 
yhteistyö ihan 
loogista”



Osallistu tapahtumiimme

Insinööriliiton tapahtumat ja koulutukset verkossa: 

www.ilry.fi --> Tapahtumakalenteri

Tulevia tapahtumia

KSI:n pikkujouluetkot

 Torstai 1.12.2022, 17:00
 Sohwitar, Piippukatu 3, 40100 Jyväskylä

Sohwitar tarjoilee buffet-muodossa meille perinteisen jou-
luruoan sijasta Texmex-tyylisen päivällisen: kolme eri alkusa-
laattia, lihapainoitteinen pääruoka, toki myös kasvisvaihtoehdol-
la, ruokajuomia ja alkuglögin.
Lisäksi omakustanteisia juomia alennetuin hinnoin!
Varsinaista ohjelmaa ei etkoilla ole, vapaata seurustelua ja 
yhdessäoloa.
 
Aikataulusta seuraavaa:
• Sohwitar aukeaa meille klo 17:00
• Ruokailu alkaa klo 17:30
• Pikkujouluihin erikseen ilmoittautuneet lähtevät kuuntele-

maan Juha Tapiota tanssisali Lutakkoon jossain vaiheessa 
iltaa ja saattavat tulla konsertin jälkeen vielä takaisin. 
Matkaa Sohwittaresta tanssisalille on pari sataa metriä.

• Sohwitar on tarvittaessa auki 01.30 asti, jos juhlahaluja 
useammalla niin aikaiseen riittää.

Tapahtuman hinta 20 € per osallistuva henkilö. Maksutiedot 
lähetetään ilmoittautuneille erikseen.
Ilmoittautuminen ja lisätiedot: 
https://www.lyyti.fi/reg/KSIn_pikkujouluetkot_2972
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Lasten pikkujoulut

 Lauantaina 3.12.2022, klo 11—15
 Jyväskylän ammattikorkeakoulu tilat Lutakossa (Piippukatu 2)

Perinteiset lasten pikkujoulut. Tapahtuma on ilmainen jäsenille 
ja heidän perheelleen.
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Insinööriopiskelijoilta

Jesse Nyström

puheenjohtaja 
JIO ry

Jyväskylän Insinööriopiskelijat JIO 
ry:llä on ollut todella kiireinen mutta 
onnistunut syksy.

JIO on päässyt olemaan kunnolla 
mukana aloittavien opiskelijoiden 
infoissa sekä päässyt jakamaan 
insinöörikulttuurin ilosanomaa läpi 
orientaatioviikon.

JIO:n syksyn ensimmäinen ta-
pahtuma JIOn tähden valtasi Heidi’s 
Bier Barin keskellä viikkoa ja sadat 
aloittavat insinööriopiskelijat saivat 
ensimmäisen maistiaisen opiske-
lijan yöelämästä.

Viikko huipentui rastikierrokseen 
jossa eri ryhmät kiersivät Jyväs-
kylän kaupunkia tutustumassa toi-
siinsa ja suorittamassa yhdessä 
titehtäviä.

Alkoholittomat tapahtumat ovat 
vetäneet myös ihan hyvin ihmisiä 
kuten JIO:n järjestämä jalkapallo-
turnaus ja lautapeli-ilta.

Yhteistyö 
on kivaa
Olemme päässeet tekemään hyvin 
yhteistyötä eri paikallisyhdistyksien 
sekä ainejärjestöjen kanssa.

Syksyllä olemme jo ehtineet stän-
divaihtoon Mikkeliin aktivoimaan 
heidän opiskelijoitaan ja vielä on 
suunnitelmissa lähteä sekä Riihi-
mäelle että Lahteen insinööriopis-

kelijoita moikkaamaan ja näkemään 
eri kaupunkien insinöörikulttuuria. 

Olemme myös tuomassa takaisin 
kauan odotetun yhteistapahtuman 
jota JIO on järjestänyt JASTO:n so-
siaali- ja terveysalan opiskelijoiden 
kanssa vuosittain ennen pitkää 
taukoa.

Syksyn aikana on paljon vanhoja 
ovia avautunut ja on ollut todella 
mukavaa päästä juttelemaan eri yh-
distysten hallituksien kanssa.

JIO:lla menee 
todella hyvin!
Tänä vuonna JIO täyttää 40 vuotta 
ja nyt on kyllä aihetta suurille juh-
lille.

Jäsenistön aktiivisuudesta ja pa-
lautteesta näkyy että varsinkin syk-
syllä olemme onnistuneet hyvin. 

Yhdistyksessä on rikottu useita 
ennätyksiä tänä vuonna joihin kuu-
luvat muun muassa uusien liitty-
neiden jäsenien määrä vuodessa 
sekä elämysmatka ASTineille läh-
tevien JIO-bussien määrä.

Myös meidän järjestäytymisas-
teemme on ollut aiempia vuosia pa-
rempi halki tekniikan alojen. 

Tämän vuoden hallitus on raa-
tanut ja tehnyt erinomaista työtä 
ja puheenjohtajana en voisi olla 
tyytyväisempi tulokseen. Ajatukset 
seuraavasta hallituksesta ja heidän 
opastamisesta alkavat pikkuhiljaa 
tulla kaikille mieleen ja testa-
menttien rustailu on jo alkanut. 

Tämä ei kuitenkaan tarkoittaisi 
sitä että hidastaisimme tässä vai-
heessa vauhtia!

Syksy pamahti käyntiin

“Yhdistyksessä on 
rikottu useita ennä-
tyksiä tänä vuonna”



Keski-Suomen Insinöörit ry  on 
akavalaisen Insinööriliitto IL ry:n 

vuonna 1946 perustettu alueyhdistys.

www.ksinsinoorit.fi

Keski-Suomen Insinöörit ry:n hallitus toivottaa

Tänä vuonna Keski-Suomen Insinöörit ry lahjoittaa 
joulutervehdyksiin varatut varat Plan International 
-järjestön kautta Ukrainan lasten hyväksi.

Rauhaisaa ja mukavaa
  joulunaikaa!


